
Referat fra Vesterkærets Skoles Skolebestyrelse 
Tirsdag d. 18. september 2018 

 
Der indkaldes til skolebestyrelsesmøde tirsdag d. 18. september 2018 fra kl. 17:00-19:30. 
 
Mødet er todelt, da vi starter med fyraftensmøde fra kl. 17.00 – 18.00 med forældre 

vedr. inklusion. 
Vi starter i personalerummet, hvor Kasper giver et kort oplæg i forhold til kommunens og 
skolens fokus på arbejdet med inklusion. 
Herefter skal der arbejdes i grupper, hvor hver gruppe får to spørgsmål, som de skal forholde 
sig til, og som vi samler op på i plenum ad to omgange. 

 

Herefter afvikles der fra kl. 18.00 – 19.30 almindeligt bestyrelsesmøde. 
 
Fremmødte: 
Gustav Vernal (formand), Oline Pedersen (næstformand), Anna Ørnemose Rasmussen, Rakel Brøner, 
Mikkel Søndergaard, Hanne Henriksen, Pia Lenette Jensen, Lone Mendelgren, Kai Korsgaard, Kasper 
Cramer Engebjerg, Ture Nielsen (formand i elevrådet).  

 
Fraværende:  

Malene Terp, Tony Todberg. 
 

Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af referat fra 13/8-18 
 

B Godkendt 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
-Punkter til eventuelt? 
 

I Godkendt 
Anna: nomineringer 
Gustav har et eller to punkter 

3. Rammesætning af fremtidige 
bestyrelsesmøder ved Gustav 
 

D Herunder: 
-punkter til dagsordenen  
Kasper og Gustav har besluttet sig for at holde 
formøder og sammen lave dagsordenen til 
bestyrelsesmøderne. 
-ad hoc deltagere 
Det ville være godt, at forskellige personer på 
skift blev indbudt til møderne. Det i forhold til 
at sætte forskellige overordnede emner på 
dagsordenen ud fra et årshjul. Det kunne fx 
være en person fra Fritidscenteret. 
-skolebestyrelsens årshjul 

For at give punkter et større perspektiv skal 
der laves et årshjul. Tidligere er nogle punkter 
blevet vendt lidt tilfældigt, i forhold den måde 
de er kommet op på på møderne. Punkter som 
ikke er dagsordensat er ofte kommet til at 
fylde forholdsvis meget på møderne. 
Gustav foreslår, at punktet nyt fra personalet 
udgår. Punktet dagsordenssættes fremover ved 
at tage mere overordnede punkter op. Der er en 
opfordring til skolens ledelse og personale om 
at bede om at få punkter behandlet i 
bestyrelsen. Ligeledes kan forældre i 
bestyrelsen også ønske punkter behandlet. 
Kasper og Gustav udarbejder et forslag til et 



tematiseret årshjul som bestyrelsen 
præsenteres for. 
 

4. Nyt fra elevrådet? 
 

I Ture er valgt til formand for elevrådet. 
Elevrådet er lige startet op. De har nået at 
vælge formand og næstformand. De har 
besluttet igen at ansøge om 10.000 kr. til 
elevrådets events i løbet af skoleåret. 
Elevrådet fik talt om et punkt på første møde. 
Det drejer sig om et ønske om nye møbler i 
klasserne. 

5. Opsamling på fælles forældremøder 
og møder med forældrerådene 
 

D Herunder: 
-formen og indhold? 
Formen fungerer fint. 
-hvad gør vi med viden og dialogen fra 

møderne med forældrerødderne? 

-hvad vil vi arbejde videre med i 
skolebestyrelsen? 

-hvordan vil vi arbejde med visioner for/i hele 

skolebestyrelsesperioden? 

Gustav fortæller kort om opsamlingsmøderne 
fra de forskellige møder med 
klasserådsforældrene efter forældremøderne.  
Der er generelt en positiv oplevelse af skolen. 
Det er vigtigt, at noget af den information, som 
kom bestyrelsen i hænde på møderne kommer 
videre til lærerne, så de kan handle på det. 
Andre ting skal behandles i skolebestyrelsen 
og derfor sættes på bestyrelsens årshjul. 
Gustav samler alle punkter og sender dem til 
Kasper, de vil i samarbejde behandle listen. 
Bestyrelsen kunne overveje at udsende 
nyhedsbreve, hvor man fx kunne beskrive, 
hvordan der arbejdes videre med de input der 
kom. 
Kasper og Gustav udarbejder et brev i 
fællesskab. 
Tiltaget med at holde mødet med 
klasseforældrerådene efter forældremøderne 
fortsættes.  
 

6. Valg til FRO 
 

B Vi skal have foretaget et valg. Se 
valgmateriale sendt via mail. 
FRO er et fælles rådgivende organ. Rådet kan 
fx samarbejde med skoleforvaltningen. 
Kandidatlisten er sendt ud. 
Bestyrelsen skal vælge fire kandidater ud som 
Vesterkærets Skole ønsker at stemme på. 
Gustav udvælger fire kandidater, han modtager 
gerne præferencer fra andre medlemmer i 
bestyrelsen. 
  

7. Kalendertjek 
 

I Møde vedr. dannelseskonference 8/10 
(tilbagemelding 27/9) Kasper tilmelder Anna 
og Rachel til konferencen. 



Fejl i mødekalender: 
-14/1-19 møde med personalet og så møde i 
bestyrelsen 22/1-19 (skal mødet 22/1 aflyses?) 
Mødet d. 22/1 aflyses, det flyttes til d. 14/1. 

8. Samtykkeerklæring I I forbindelse med GDPR, mail er udsendt fra 
Tony. 
Papirerne skal underskrives og sendes retur. 
Dette for at oplysninger om bestyrelsen kan 
komme på skolens hjemmeside.  

9. Meddelelser 
 

I  

10. Eventuelt 
 

I Nomineringer på sidste skoledag. Det har ikke 
været oppe at vende efter det har været i 
medierne. 
Dødslister blev tidligere udsendt – dette er 
stoppet. Der er etiske overvejelser i forhold til 
nomineringer. Skolen skal i god tid forholde 
sig til emnet – inden vi kommer til maj/juni 
måned. 
 
Gustav nævner, at Haraldslund Bibliotek skal 
lukke i forhold til udmeldte budget. Ønsker 
skolebestyrelsen at reagere på dette? 
Rachel nævner, at der er flere emner, hun 
synes, man skal reagere på.  
Der afholdes et Borgermøde, hvor man kan 
deltage og stille spørgsmål.  
Konklusionen er, at Gustav udarbejder et 
forslag til et brev, ud fra et skriv som Rachel 
har lavet. Brevet sendes til bestyrelsen til 
gennemsyn. Indholdet i brevet skal omhandle 
besparelsen på Dus- og tosprogsområdet. 
Brevet sendes til hele byrådet. 
Det bliver op til den enkelte, om man ønsker at 
reagere på i forhold til biblioteket. 

11. Kommende møde onsdag 10/10 
 

I  
 

 
D: drøftelse, I: information, B: beslutning 

 
Venlig hilsen 

 
Gustav Vernal Kasper Cramer Engebjerg 
Formand  Skoleleder 
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